
Z A P I S N I K

sa 16. sjednice OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE LASTOVO, održane dana 12. rujna   2014.
godine, s početkom u 18.30 sati u uredu općinskog načelnika.

NAZOČNI vijećnici: Ljubo Jurica, Tonči Grgurević, dr. Tonći Šarić, Stjepan Jurica, Annette
Mufić Trojković i Ivan Ivelja.

NISU NAZOČNI: Ivana Ivelja, dr. Anita Jančić Lešić i dr. Ivan Čučević. 

OSTALI  NAZOČNI:  Leo  Katić,  načelnik,  Ivana  Marčeta  Frlan,  pročelnica  u  JUO,  Anita
Lešić, JUO, Ivo Čihoratić, JUO i Lučijano Sangaleti, direktor Komunalca d.o.o.

Sjednica se snima diktafonom.

Predsjednik je otvorio sjednicu, pozdravio nazočne, utvrdio da je na sjednici nazočno šest
vijećnika i da Vijeće može pravovaljano odlučivati. pa je predložio sljedeći

DNEVI RED:

1. Usvajanje zapisnika sa 14. i 15. sjednice OVL, 
2. Financijsko izvješće – Komunalac d.o.o., 
3. Ustrojstvo Javne ustanove knjižnice Lastovo, 
4. Kupoprodaja zemljišta – Artur Mlinar, 

Zamjena nekretnina – Sanja Mičin
Kupoprodaja zemljišta – Vanja Jurica

5. Zahtjev – Diana Fantela Belinić, 
6. Izmjena i dopuna: 

- Odluke o izradi UPU poslovne zone Ubli,
- Odluke o izradi UPU dijela naselja Ubli
- Odluke o izradi UPU mjesta Lastova

2. Imenovanje Odbora za javna priznanja, 
3. Akcijski plan učinkovitog gospodarenja energijom, 
4. Izrada Razvojne strategije Općine Lastovo, 
5. Vijećnička pitanja. 

LJUBO JURICA: Ovo je predloženi dnevni red, ima li primjedbi?

LEO KATIĆ: Predlažemo da se dopuni dnevni red sa dvije točke.  Prva je Plan zaštite od
požara i još predlažem  Polugodišnji izvještaj o izvršenju Proračuna za 2014. godinu.

IVANA MARČETA FRLAN:  Predlaže  se  još  točka  Plan  civilne  zaštite  i  Plan  zaštite  i
spašavanja i Komunalni doprinos Nenad Medini – otplata na rate.
LJUBO JURICA predsjednik, je  dao na glasovanje dopunjeni dnevni red. 
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Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći

D N E V N I   R E D:

1. Usvajanje zapisnika sa 14. i 15. sjednice OVL, 
2. Financijsko  izvješće – Komunalac d.o.o., 
3. Ustrojstvo Javne ustanove  knjižnice Lastovo, 
4. Kupoprodaja zemljišta – Artur Miler, 

Zamjena nekretnina – Sanja Mičin,
Kupoprodaja zemljišta – Vanja Jurica

5. Zahtjev – Diana Fantela Belinić, 
6. Izmjena i dopuna 

- Odluke o izradi UPU poslovne zone Ubli,
- Odluke o izradi UPU dijela naselja Ubli,
- Odluke o izradi UPU mjesta Lastova,

2. Imenovanje Odbora za javna priznanja
3. Akcijski plan učinkovitog gospodarenja energijom, 
4. Izrada Razvojne strategije Općine Lastovo, 
5. Polugodišnji izvještaj o izvršenju Proračuna za 2014., 
6. Plan civilne zaštite i Plan zaštite i spašavanja za 2014., 
7. Komunalni doprinos – otplata na rate Nenad Medini, 
8. Vijećnička pitanja. 

RAD PO USVOJENOM DNEVNOM REDU

TOČKA 1. USVAJANJE ZAPISNIKA SA 14. I 15. SJEDNICE OVL

LJUBO JURICA: Ima li primjedbi.

STJEPAN JURICA: Nemam konkretnu primjedbu na zapisnik, nego mi je u par navrata došlo
na e-mail  208 stranica  materijala  za ovu sjednicu.  Ovo je dobro što dolazi  e-mailom,  ali
trebalo bi to ipak dostaviti u pisanoj formi da se može lakše pratiti. Ne znam što ostali misle,
znam  puno je to 208 stranica pa puta 9, puno materijala. 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Imam prijedlog da se stavi projektor i kada se govori o
nekoj temi da se može pratiti dokument.

STJEPAN JURICA: To je druga priča, ali ti trebaš materijal malo pogledati, pročitati. Znam
da je ušteda.

LJUBO JURICA: Pročelnice, jeste primili na znanje?
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IVANA MARČETA FRLAN:  Sada je Plan zaštite od požara na 300 stranica, Akcijski plan na
89, znači to je 389 stranica. 

LEO KATIĆ: Ako odlučite da se printa . . .

IVANA MARČETA FRLAN: Mislim nije problem, možemo se mi vratiti na kopiranje, samo
što je toga puno.

STJEPAN JURICA: Ajmo onda makar samo zapisnik.

LEO KATIĆ: Znači, dio dokumentacije ide u pisanom obliku, ali ne i dokumenti koji su kao
knjige.

IVANA MARČETA FRLAN: U ovih 6 točaka nema 10 stranica materijala, ali Akcijski plan
ima stranica.
U redu, onda ćemo tako.

LJUBO JURICA, predsjednik, dao je na glasovanje zapisnike sa 14. i 15. sjednice OVL.

Nakon  obavljenog  glasovanja,  predsjednik  je  utvrdio  da  je  sa  pet  glasova  „za“  i  jednim
glasom „suzdržan“ usvojeni zapisnici sa 14. i 15. sjednice Općinskog vijeća Općine Lastovo. 

TOČKA 2. FINANCIJSKO IZVJEŠĆE – KOMUNALAC d.o.o.

LUČIJANO SANGALETI: Materijale ste dobili,  ne bih puno duljio, ovo nije moj završni
račun, ispred Komunalca sam došao i rado ću vam odgovoriti na pitanja ako vas nešto zanima.
Ja sam osobno dosta promatrao i nemam se baš čime pohvaliti, ali vidjeti ćemo do godine.
Bilanca nam je na prvoj stranici, znači ukupna aktiva i pasiva su 4.600.000,00 kn, konstantno
se smanjuje po par posto. Prihodi i rashodi, konstantno potrošimo negdje oko 3 milijuna i
nešto, a zaradimo 2,9 milijuna. Znači konstantno smo u minusu zadnjih godina  cca 100 tisuća
kuna, što nam je generiralo masu gubitka. Veliki problem iz ove bilance su stalna potraživanja
od 2,5 milijuna koja su ne naplaćena  od prije,  a  to  nam udara na solventnost ,  zato se i
događalo da su plaće bile neredovite itd. Ja sam tu izradio neki plan naplate i to se do sada
pokazalo dobro. Da li će doći do većih prihoda, to ćemo vidjeti. 
Prihodi  i  rashodi  su  podijeljeni  po  RJ,  vidite  da  je  Pekara  uvijek  u  plusu,  drži  se  neke
konstante 180.000,00 kn, luka Ubli koja je „zlatna koka“ za Komunalac što je 250.000,00 kn
dobiti.  Čistoća prvi put u povijesti Komunalca je pozitivna,  Prijevoz nikada gori, nama se
jednostavno nema tko voziti autobusom, a ljeto je prekratko 45-60 dana. Sve ostalo je prazno,
a moramo voziti. Spasi nas Škola i to je to. Vodovod je stalni problem Komunalca, čak možda
i  ne toliko zbog krivog gospodarenja, nego zato što nas nema,  300 kućanstava ne mogu
pokriti trošak. Mene godišnje Vodovod košta milijun kuna, a ne mogu uprihodovati 100 tisuća
Eura, to je premalo. Ima još jedna stvar koja je bitna. Nisu se očitavala vodomjerila, ja sam to
gledao i  nisam mogao vjerovati.  Naravno da se onda nije fakturiralo,  nije se naplaćivalo,
nismo bili solventni. Uzeli smo praksu da se redovno očitava i to dijelom pomaže. Zajedničke
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službe, to smo mi administracija. Nešto sitno nam Županija pomogne godišnje, nešto Općina,
ali  ništa  puno.  U  2013.  nismo  imali  nikakvu  kapitalnu  investiciju  tipa  gradnje  nekakvih
infrastrukturnih objekata itd. 
To je što se tiče samog završnog računa. Mene ne brine toliko završni račun, mene brine što ja
stalno i konstantno dobivam nekakve ili opomene, ili prijedloge ovrha, ili nekakve neplaćene
račune koji su po 100,200 ili 300 tisuća kuna. To je ono što mene brine. To je realnost. 

LEO KATIĆ: Predlažem da prijeđeš na mjere koje treba poduzeti.

LUČIJANO SANGALETI:  Uredu,  ja  sam samo iznio  što sam imao pa  vi  pitajte  što  vas
zanima. 

STJEPAN JURICA: Gubitak od 179.000,00 kuna na vodovod. Čini mi se  da je to previše. Ja
sam mislio da bi Vodovod trebao biti „zlatna koka“ uz Pekaru.

LUČIJANO SANGALETI: I ja sam to mislio, ali problem je tu više. Problem je nesrazmjer
zahvata vode i fakturirane, pa onda i uz fakturirano i naplaćeno.

STJEPAN JURICA: Objasni što je to zahvat vode.

LUČIJANO SANGALETI: Crpljene vode, znači crpim 10 litara, a fakturiram 5, a naplatim
negdje . . . Ali moramo biti tu realni. Znači, imamo jedan desalinizator, struja 150.000,00
kuna godišnje najmanje, onda djelatnici, 40 km trase, trasa je ogromna, Splitska.

STJEPAN JURICA: Znači razlika između vode koja se crpi do vode koja se fakturira je 50%.

LEO KATIĆ: Ja mislim da Stjepan nije dobro zaključio, jer meni je dosta tog gubitka na trasi,
to je zato što je isti ulazni element potrošnje energije i hladnog pogona, ponavljam: potrošnja
energije održavanja sustava i radnika, na mali broj potrošača, a prije sam čuo što se govorilo,
ali  da ja slušam na Lastovu 20 godina da mi  pričamo o gubitcima  50%, a  svake godine
ulažemo po par milijuna. O čemu govorimo. 

STJEPAN JURICA: Rekao je zahvati 10, fakturira 5, u čemu je problem.

LUČIJANO  SANGALETI:  Nema  konstante  u  ovim  podacima  jer  nema  očitanja,  pa  se
koristila voda iz NPKLM vodovoda nekih 1,5 mjesec u 2013. i tu je manje zahvaćene naše
vode, jer smo koristili njihovu.

LEO KATIĆ: Ja samo znam da i  kada ne bude vodovod naš da ćemo govoriti  o sličnim
problemima. 

STJEPAN JURICA: Koliko se ja sjećam, u 2012. godini, u prošlom sazivu Vijeća,  ulupano je
na milijune kuna u vodovod. 
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LUČIJANO SANGALETI: I to je puno pomoglo?

STJEPAN JURICA: Puno je pomoglo, ali ja ne mogu prihvatiti da je to samo 50% vode koja
se crpi da se fakturira. Po meni je to nedopustivo. Uvažavam sve što ti govoriš, ali ako je to
tako onda trebaš uzeti vodu iz NPKLM-a.

LUČIJANO SANGALETI: Oni su prije imali uvjete tako tako, a sada su im uvjeti užasni. Oni
su nama odobravali rabate 30% .

STJEPAN JURICA: Ne vrše oni neki pritisak ili na bilo koga.

LUČIJANO SANGALETI: Ne, ne.

STJEPAN JURICA: Jednostavno ne ide mi u glavu da nakon tolikih rekonstrukcija i ulaganja
u vodovod da smo došli na 50% vode koja se crpi.

LUČIJANO SANGALETI: Vidjet ćemo što će biti u 2014. godini.

STJEPAN JURICA: Kako je sa fakturiranom, a ne naplaćenoj vodi, kako tu stojimo?

LUČIJANO SANGALETI: Uvijek krivulja ide sve niže i niže. 

STJEPAN JURICA: Ja govorim o vodi koja se crpi a ne fakturira, a drugi dio priče je voda
koja se fakturira  do vode koja se naplati.

LUČIJANO  SANGALETI:  Što  se  tiče  fakturirane  i  naplaćene  vode,  tu  se  nemam  čime
pohvaliti. 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Mene čudi zašto je ovo izvješće došlo tek u rujnu?

LUČIJANO SANGALETI: Ja nemam pojma, ja sam ga poslao u Općinu ima 2-3 mjeseca. 

IVANA MARČETA FRLAN:  04. srpnja je bila zadnja sjednica Vijeća. 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Nije direktno vezano uz ovu točku, ali s obzirom da si
sada ti tu i možeš odgovoriti na pitanja, ja bih postavila pitanje: Vijeće je donijelo odluku da
će se Komunalac javiti za koncesiju ispred hotela za privezište.  Hoću pitati gdje smo stali, u
kojoj je fazi, što se čini itd.?

STJEPAN JURICA: Ja mislim da smo o tome na prošloj sjednici.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Onda se ispričavam. 
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LUČIJANO  SANGALETI:  Postupak  još  uvijek  traje,  mi  smo  ispred  Komunalca  imali
strahovitih problema, zato što je na moje učestalo vraćanje na priču stanja Komunalca, ono
što sam zatekao i  čudilo me je da me upućujete na tako nešto, ali  nije problem. Tamo je
Komisija otvorila i napravila zapisnik o otvaranju kojega mi nije nikako dostavila, na kraju
sam na silu uspio da mi ga dostave. Na žalost ja sam tu bio isključen iz postupka iz više
razloga. Prvi je što me niti jedna banka, barem one koje sam ja pitao, nije htjela dati garantno
pismo, a bilo je potrebno, nije mi mogla dati pismo namjere za investiciju i jednostavno ne
ide. Javni postupak toga natječaja je strogo formalno i svako se pravilo gleda i ako nemate
jedan papir to vam je dovoljno da vas isključe.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Je li tu Županija bilo što pridonijela da bi se krenulo u
pozitivnom smjeru.

LUČIJANO  SANGALETI:  Ne  bih  rekao,  nije  doprinijela  ništa,  nije  ni  odmogla,  ali
konstantno sam morao zvati da pošalju dokumentaciju, prvo, za nadmetanje, pa onda je bilo
otvaranje, nisam mogao poći, pa nikako poslati zapisnik, pa nakon zapisnika me uvjeravaju da
su mi poslali konačno rješenje i stalno nešto. Kako sam ja unaprijed to znao, ne znam da li ste
vi svjesni toga, ali ja stvarno sa ovakvim poslovanjem. . . . Banke su vrlo jednostavne Bon 1,
Bon 2,  bilanca,  račun dobiti  i  gubitka,  on  pogleda  i  kaže  što  će  tebi  kredit,  naplati  ova
potraživanja.

LJUBO JURICA: Ima li još pitanja za direktora Komunalca?
Predsjednik je stavio na glasovanje Financijsko izvješće Komunalca.

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno usvojeno Financijsko
izvješće poduzeća Komunalac d.o.o.

TOČKA 3. USTROJSTVO JAVNE USTANOVE KNJIŽNICE LASTOVO

LEO KATIĆ: Temeljem Zakona o knjižničnoj djelatnosti da bi naša knjižnica, koja zapravo ne
postoji, došla u poziciju zakonskog funkcioniranja, treba je ustrojiti kao javnu ustanovu, a to
znači da bi ona radila kao javna ustanova, po Zakonu o javnim ustanovama i imala svoga
voditelja, upravno vijeće i da bi Općina Lastovo financirala rad te knjižnice, osim dijela koji
se odnosi na uređenje i opremanje, ona bi bila kao javna ustanova u poziciji kandidiranja po
natječajima koji se vode svake godine u Županiji i u Ministarstvu kulture. Knjižnicu može
voditi samo diplomirani knjižničar, a na Lastovu postoji samo jedan diplomirani knjižničar i
ukoliko bi mi donijeli odluku o osnivanju, nakon toga bi na sjednici imali raspravu o ustroju
knjižnice,  o financijskom planu.  Ovo je znači  odluka koja otvara postupak za sve daljnje
postupke, da tako kažem, a što se tiče knjižničara, to je Sanja Šutić, koja bi kao prvo bila
stručna osoba i knjižnica Lastovo bi imala status pravne osobe i radila bi normalno i to ne u
prostoru u kojemu je sada.  Znači,  nakon uvida voditeljice Matične službe knjižnica bi se
iselila. Mi predlažemo da se donese odluka o osnivanju i da se na nekoj od daljnjih sjednica
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donesu daljnje odluke o ustroju, a da prije toga  imamo cijelu financijsku strukturu cijene
koštanja te javne ustanove – knjižnice Lastovo. 

TONČI GRGUREVIĆ: Koliko to košta. Trošak će biti.

IVAN IVELJA: Da li mi to moramo?

IVANA MARČETA FRLAN: Ako mene pitate – moramo. Ali nije to moramo. Po meni je ova
točka ovdje da bi donijeli odluku da ako bi se nešto u budućnosti otvorilo. S obzirom da je
19.09. ova gospođa voditeljica mora donijeti  godišnji plan knjižnica za 2015. godinu. Na taj
bi način u plan Ministarstva kulture ušla knjižnica Lastovo. Ukoliko sada ovo Vijeće odbije,
mi  za  2015.  ne  možemo  dobiti  nikakva  ni  financijska  sredstva,  ni  knjižničnu  građu,  ni
ponudu.

LEO KATIĆ: Ovo bi bila odluka koju bi mi razrađivali na nekoj slijedećoj sjednici Vijeća. Mi
moramo imati ustroj, sve moramo donijeti mi. Znači mi predlažemo donošenje te odluke o
osnivanju, a kasnije će se voditi rasprava o financijskom planu itd.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Ja ovo svakako pozdravljam. U prošlom sazivu ja sam isto
to predložila da se učini knjižnica, zato što se naša knjižnica nalazi u podrumu i nadam se da
će podići na prvi kat i smatram da treba voditi računa da arhiva lastovska koja je, na žalost,
pošla sa otoka da se vrati na matični otok ili da bar da se snimi na mikrofilm da to bude dio
knjižnice. Smatram to vrlo važnim za našu kulturu, za naš razvoj, za edukaciju djece itd. Zato
pozdravljam ovo i svakako podržavam.

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći

Z a k l j u č a k

1. Donosi se odluka o osnivanju Javne ustanove knjižnice Lastovo
2. Za neku slijedeću sjednicu rasprava o ustroju i financijskom planu buduće knjižnice

Lastovo. 

TOČKA  4.  KUPOPRODAJA  ZEMLJIŠTA   -  ARTUR  MLINAR;  ZAMJENA
NEKRETNINA – SANJA MIČIN; KUPOPRODAJA ZEMLJIŠTA – VANJA JURICA

IVO ČIHORATIĆ: Dobili ste materijale, pa ću ukratko. Znači imamo dva zemljišta u Lučici i
to Artur Mlinar i Mičin Zlatko i kupnja zemljišta u Zaklopatici. Jedno je djelomična zamjena,
a drugo je dokupnja.  Za ovo u Lučici smo dobili geodetsku podlogu, a za Zaklopaticu nije
došla.
Artur Mlinar, to je kuća ex Maneta, zapadna strana Lučice. On je napravio skalinatu od vlake
sve do gore do izlaza u Mihajla i to je sve dotjerao i htio bi zaokružiti tu cjelinu i da se o njoj
brine. Ta cjelina je 190 m2 u cijelosti, to je sve oko kuće.
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Nakon  obavljenog  glasovanja,  predsjednik  je  utvrdio  da  je  sa  pet  glasova  „za“  i  jednim
glasom „suzdržan“ donesen slijedeći 

Z a k l j u č a k

Prodaje se zemljište u Lučici Arturu Mlinaru i Sanji Mićin.

IVO ČIHORATIĆ: Moramo odrediti cijenu za koju prodajemo.

TOČI GRGUREVIĆ: Predlažem cijenu od 100 Eura.

IVAN IVELJA: Svatko ima svoju realnost.

STJEPAN JURICA: Budući se radi o neposrednoj pogodbi, mislim da ne bi bilo loše reći da
je minimum toliko, a poslije vještina onoga koji to radi, neka dođe i do 200 Eura, ako može.

LEO KATIĆ: Prodaje se zemlja, nema pregovaranja, ostavimo osjećaje. Ovo je odluka Vijeća,
ono  raspolaže  sa  vrijednosti  zemlje,  imate  cijenu  koju  je  rekao  Ivo  i  Tonči,  stavite  na
glasovanje. Moramo biti jasni.

LJUBO JURICA: Ja bih ovako nešto rekao. Ako je u selu 500, u Lučici vrijedi tri puta više.
Na kraju  krajeva  tu  se  radi  o  190  m2  nije  zanemarivo,  jednog dana  se  to  može  u  nešto
pretvoriti, ako otkupi držat će uredno jer mu to paše.

IVAN IVELJA: Odakle je taj čovjek?

IVO ČIHORATIĆ: Slovenija – Istra.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ:  Ja  bih  predložila  slijedeće  da  razmišljamo  općenito  o
prodaji ako dođu i drugi zahtjevi i da se možda oformi jedna komisija koja će odrediti koje su
zone i koliko koštaju na otoku i da se obrazloži zašto su te cijene takve, da ne bi činili sutra
razliku i da vodimo računa o tome da i mi Lastovci moramo nekada nešto kupiti i da ne bi
došlo do toga da se ne čini svima jednako. 

IVO ČIHORATIĆ: Mi smo bili svojevremeno tražili vještačenje koje je bilo 2011. godine.
Tada je vještak izračunao 100,00 kuna.

STJEPAN JURICA: Ja ostajem pri  cijeni minimum 100 Eura i  dalje vještina pregovarača
koliko uspije više.
LJUBO JURICA: Tko je za to da početna cijena bude 100 Eura?
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Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je sa sa pet glasova „za“ i jednim
glasom „suzdržan“ donesen slijedeći 

Z a k l j u č a k

Prodaje se zemljište u Lučici Arturu Mlinaru po cijeni od 100 Eura/m2

IVO ČIHORATIĆ: Slijedeći  je Mičin Zlatko,  isto Lučica,  koji  se djelomično razlikuje od
prethodnog. Zašto? Mi smo dužni njemu jedan dio jer tu prolaze naše skale,  to je komad
zemlje pod A.

Nakon  obavljenog  glasovanja,  predsjednik  je  utvrdio  da  je  sa  pet  glasova  „za“  i  jednim
glasom „suzdržan“ donesen slijedeći

Z a k l j u č a k

1. Donosi se odluka o zamjeni nekretnina. 
2. Cijena razlike površine od 21 m2 prodaje se po cijeni od 100 Eura, u protuvrijednosti u

kunama. 

IVO ČIHORATIĆ: Treći zahtjev je Vanja Jurica, to je Zaklopatica. Radi se o 190 m 2 ispod
puta,  to  je prema zapadu od kuće Frlan,  do skala  Gusta.  Radi  se o prostoru na kojem je
nemoguće graditi, ako se objedini, ali njemu je bitno da bi on mogao adaptirati svoju zgradu,
jer traži građevinsku dozvolu za adaptaciju svoje sadašnje zgrade i on to ne može dobiti jer je
prešao gabarite izgrađenosti i on sada traži malo zelenoga da bi mogao dobiti građevinsku
dozvolu. 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Ja bih nakon duge rasprave i puno ideja, ja bi se ponovno
vratila na ono što sam malo prije rekla. Točka dnevnog reda nije dobro pripremljena. Radi se
o tome da mi nemamo 3-4 mogućnosti o kojima ćemo mi birati i o kojima ćemo raspravljati
nego sada idemo izmišljati ideje, kao da smo na pazaru. Idemo razmišljati što bi se moglo i
ako bi se moglo. Mislim da tu fali malo stručnosti i da smo možda trebali uključiti nekog
stručnjaka, možda nekoga tko se u to razumije i koji će reći koja je situacija i zašto može biti
ova ili ona cijena i da mi onda na osnovu toga možemo raspravljati i odlučiti. Ja mislim da je
ovo jako neozbiljno. 

LEO KATIĆ: Ovo nije nikakav pazar i mi nemamo 3-4 varijante, ovo je Općinsko vijeće koje
donosi dvije odluke: prodaja da ili  ne i kolika je cijena.  Uvjeravam te danas da nama ne
pomažu  stručnjaci  kada  je  ovo  u  pitanju.  Nama  pomaže  samo  naša  glava,  realnost  da  li
možemo učiniti nešto a što ne ugrožava drugog da bi ostvario to što treba ostvariti ma kako se
on zvao.  Kada  budemo  tako  razgovarali,  onda  će  nam biti  puno lakše.  Ne  pomaže  nam
stručnjak. 
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Predsjedniče, ovo dugo traje, treba donijeti odluku ili ste za ili ste protiv. 

STJEPAN JURICA: Možemo li čuti pročelnicu vezano za ovo, za ovu točku.

IVO ČIHORATIĆ: Općina je kao radna zajednica, kao struka, kako god je vi nazvali, ona je
rekla „da“ samo po kojoj cijeni. Mi smo rekli „da“, čak smo rekli i cijenu. 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je sa  5 glasova „za“ i sa 1 glasom
„suzdržan“ donesen zaključak da se odgađa donošenje odluke do daljnjeg.

TOČKA 5. ZAHTJEV DIANE FANTELA BELINIĆ

LEO KATIĆ: Imate zahtjev ispred sebe, znači predlažemo da se temeljem ovog zahtjeva ne
prihvati točka 1. koja glasi da Općina Lastovo prizna trošak Urbanističkog plana, nego da se
prihvati točka 2. da će Općina Lastovo financirati trošak izgradnje infrastrukture   do buduće
zone kampa Zaglav.

Nakon  obavljenog  glasovanja,  predsjednik  je  utvrdio  da  je  sa  pet  glasova  „za“  i  jednim
glasom „suzdržan“ donesen slijedeći 

Z a k l j u č a k

Općina Lastovo će financirati trošak izgradnje infrastrukture do buduće zone kampa Zaglav.

TOČKA 6.  IZMJENE  I  DOPUNE  ODLUKE  O  IZRADI  UPU  POSLOVNE  ZONE
UBLI, ODLUKE O IZRADI UPU DIJELA NASELJA UBLI ODLUKE O IZRADI UPU
MJESTA LASTOVA

LEO KATIĆ: Donijeli smo ovu prostorno plansku dokumentaciju. Da bi se odobrili transferi
isplate poslova koji su učinjeni, potrebno je u tim odlukama na poziciji koja govori iz kojih će
se izvora financirati ti planovi, dopuniti odluke na način da tu piše „i iz sredstava HBOR-a“.
Bez tog  precizno  naznačenog  u  svakoj  odluci,  „i  iz  sredstava  HBOR-a“,  mi  ne  možemo
realizirati dokumentaciju koja već mjesec dana stoji u Ministarstvu. Inače je u dosadašnjim
odlukama pisalo, da vas podsjetim, da će se to financirati iz Proračuna Općine i sredstava
Ministarstva zaštite  okoliša  i  prostornog uređenja,  to više ne funkcionira,  to je bilo  samo
jednom u 2009. godini i zato predlažemo tu izmjenu i dopunu iz sredstava HBOR-a gdje već
inače imamo ugovor o financiranju prostorno planske dokumentacije. 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći 

Z a k l j u č a k
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Odluke o financiranju prostorno planske dokumentacije dpunit će se na način da se utvrđuje
kako se ista  financira  sredstvima sa depozitnog računa HBOR-a.  Odluke će se objaviti  u
Službenom glasniku Općine Lastovo.

TOČKA 7. IMENOVANJE ODBORA ZA JAVNA PRIZNANJA

LEO KATIĆ: Stari saziv Općinskog vijeća imao je odbor u sastavu: Tonči Grgurević, Antun
Karlović i  Stjepan Jurica, a za zamjenike Lucija Kapiteli, Anita Jančić Lešić i Annette Mufić
Trojković. Prošle godine nije bilo prijedloga za javna priznanja, a ove godine će ih možda biti,
ali bilo ne bilo, taj odbor moramo imati, pa ja predlažem da danas izaberete 6 vijećnika iz
svojih redova.
Predsjedniče, molim vas da  imenujete taj odbor ili da se potvrde isti koji su tu bili, a dopune
se oni kojih nema, znači jednostavnije rješenje ako se slažete. Znači u tom slučaju se predlaže
da ostaje u Odboru predsjednik Tonči Grgurević, umjesto Antuna Karlovića Ljubo Jurica i
ostaje Stjepan Jurica. Za zamjenike ide Tonći Šarić kao zamjenik predsjednika i Anita Jančić
Lešić i Annette Mufić Trojković.

LJUBO JURICA: Ako je moguće ja ne bih bio u Odboru, što se tamo radi.

IVO ČIHORATIĆ: Temeljem prijedloga se odlučuje tko će dobiti priznanje. 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesena slijedeća 

O D L U K A

U Odbor za dodjelu javnih priznanja imenuju se:

1. Tonči Grgurević, predsjednik 
2. Ljubo Jurica, 
3. Stjepan Jurica. 

Za njihove zamjenike imenuju se:

1. Tonći Šarić, zamjenik predsjednika 
2. Anita Jančić Lešić, 
3. Annette Mufić Trojković. 
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TOČKA 8. AKCIJSKI PLAN UČINKOVITOG GOSPODARENJA ENERGIJOM

IVO ČIHORATIĆ: Imate jedan plan koji se ukratko rečeno, najviše odnosi na smanjenje CO2,
to su novotarije Europe,  mi se uklapamo u to,  jer  mi nemamo višak CO2, ali  bez obzira
Sporazum općina je takav.

TONČI GRGUREVIĆ: Treba sufinancirati nabavku električnih vozila. 

Vijećnici su jednoglasno usvojili Akcijski plan učinkovitog gospodarenja energijom.

TOČKA 9. IZRADA RAZVOJNE STRATEGIJE OPĆINE LASTOVO

IVANA MARČETA FRLAN: O ovoj ste točki bili upoznati, ja mislim na 11. sjednici Vijeća,
ovdje  bi  samo  trebalo  donijeti  zaključak  da  Općinsko  vijeće  prihvaća  izradu  Razvojne
strategije kao temeljni dokument. To je čista formalnost.

TONČI GRGUREVIĆ: To je do 2020. godine.

IVANA MARČETA FRLAN: Da.

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći

 Z a k l j u č a k
Općina Lastovo pristupi će izradi Razvojne strategije Općine za razdoblje od 2015. – 2020.

TOČKA 11. PLAN CIVILNE ZAŠTITE I PLAN ZAŠTITE I SPAŠAVANJA

IVO ČIHORATIĆ: Ovo smo ponovno stavili na dnevni red jer se Zakoni stalno mijenjaju i
moramo vršiti usklađenja i to je problem, a moramo to učiniti. To radi ovlaštena firma što je
skupo, a ako ne učinimo kazna je još skuplja. 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesena slijedeća

O d l u k a

Prihvaća se Plan zaštite i spašavanja i Plan civilne zaštite za Općinu Lastovo.

TOČKA 12. KOMUNALNI DOPRINOS – OTPLATA NA RATE NENAD MEDINI
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IVANA MARČETA FRLAN: Nenad  Medini  po  Rješenju  o  komunalnom doprinosu  treba
platiti iznos od 19.346,95 kuna i predlaže plaćanje obročno u 24 rate. 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Je li on sam predložio te 24 rate?

IVANA MARČETA FRLAN: Da.

LJUBO JURICA: Znate i sami kako je to kada se gradi kuća.

Nakon obavljenog glasovanja predsjednik je utvrdio da je sa pet glasova „za“ i jednim glasom
„protiv“ donesen slijedeći 

Z a k l j u č a k

Odobrava se otplata komunalnog doprinosa na 24 rate Nenadu Medini.

STJEPAN JURICA: Mislim da je to previše, ja sam protiv i mislim da ste prebrzo donijeli
ovaj zaključak. Ima ljudi koji su  iskeširali i veći iznos.

LJUBO JURICA: Stavimo na glasovanje da mijenjamo prethodni zaključak.

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je sa četiri glasa „za“, jednim glasom
„protiv“ i jednim glasom „suzdržan“ donesen slijedeći

Z a k l j u č a k

Poništava se zaključak kojim se odobrava otplata komunalnog doprinosa na 24 rate za Nenada
Medini.

LEO KATIĆ:  Sada govorimo o broju rata.

ANNETTE  MUFIĆ  TROJKOVIĆ:  Mislim  da  moramo  imati  obzira  prema  građanima
Lastova, jer su ionako u teškoj situaciji. Ovdje se radi o velikom iznosu i normalno je da je
više rata. Svakako da iznos od 500,00 kuna nećemo dati na rate. 

IVANA MARČETA FRLAN: Samo ću vas uputiti u nešto. Ovo nije u ovoj godini od kako ja
radim prvi ovako veliki iznos. Samo da vas upoznam sa situacijom. Do kraja godine će doći
poprilično  obračuna  za  legalizaciju  koji  se  brzo  rješavaju  i  iza  toga  brzo  idu  rješenja  za
komunalni doprinos. S obzirom da to nije veliki posao odradi se u dan, dakle nekih 10-tak
dana treba od potvrde tko je platio legalizaciju do izrade rješenja o komunalnom doprinosu. S
obzirom na broj legalizacija koje nam trebaju stići i s obzirom na onoliko što su ljudi gradili,
imat ćemo do kraja godine puno ovakvih rješenja, mislim ovako visokih. Ja sam za to da se

13



ljudima olakša. Ovo govorim zato da znate da će ovoga biti još dosta do kraja godine i da
znate o čemu će vam ovisiti odluka.

LJUBO JURICA: Nisi  nam rekla  koliko  rata?  Ja  dajem prijedlog da bude 20 rata,  znači
1.000,00 kuna mjesečno.

STJEPAN JURICA: Ja dajem prijedlog za 12 rata. Dolazit će još ovakvih slučajeva i ne bi
trebalo više od 12 rata.

LJUBO JURICA: Stavljamo prijedlog za 12 rata otplate.
Nakon  obavljenog  glasovanja,  predsjednik  je  utvrdio  da  je  sa  četiri  glasa  „za“  i  jednim
„suzdržan“  donesen slijedeći

Z a k l j u č a k

Odobrava se otplata komunalnog doprinosa Nenadu Medini na 12 rata.

TOČKA 10. POLUGODIŠNJI IZVJEŠTAJ O IZVREŠNJU PRORAČUNA ZA 2014.

ANITA  LEŠIĆ:  Zakon  nas  prisiljava  da  se  napravi  polugodišnji  izvještaj  o  izvršenju
Proračuna, što je dobro, a odnosi se na  razdoblje od 01.01.-30.06.2014. U papirima imate
izvještaj na dva načina, ekonomski i funkcionalni, brojaka, sve se izračunalo u odnosu na Plan
i u odnosu na prošlu godinu. Izvršenje je, u jednu ruku, zadovoljavajuće, a u neku i nije iz
razloga što ako gledamo ukupni iznos izvršenja onda je to nekih 10% što nije dobro, međutim
imamo na rashodnoj strani neke uštede koje se odnose na tekuće troškove Općine koje već
puno godina pokušavamo smanjiti. Evo sada smo bar malo smanjili. U svakom slučaju ja ne
bih obrazlagala svaku stavku, nego bi ja radije ogovarala po pitanjima 

LJUBO JURICA: Ima li pitanja ili je nekome nešto nejasno.

TONČI GRGUREVIĆ: Razlika između planiranog i izvršenog?

ANITA LEŠIĆ: Iz razloga što imamo jednu veliku investiciju koja je u Proračunu, a radi se o
vodovodu, koja se neće raditi  preko Općine nego preko Komunalca,  to ćemo Rebalansom
morati maknuti. Zato sam rekla kada se pogleda u globalu onda je Izvršenje jako loše, a kada
idemo stavku po stavku, Izvršenje je jako dobro. 

LEO KATIĆ: Znači vodovod skidamo iz Proračuna i još je jedna investicija, zove se deponij
„Sozanj“ koja je bila cijela u Proračunu od 6 milijuna kuna, a 23.06.2014. godine donesene su
dvije odluke Fonda, jedna je gdje se mijenja odluka o sufinanciranju gdje je Fond preuzeo
90% sufinanciranja i druga je odluka da za I fazu u ovoj godini moramo utrošiti negdje oko
1,7 milijuna kuna, zato je prije 6 dana objavljena javna nabava, znači mi moramo do kraja
godine  završiti  natječaj,  izabrati  najpovoljniju  ponudu,  ugovoriti  posao,  znači  da  će  u

14



Rebalansu proračuna na toj poziciji  biti taj iznos kojega ćemo dobiti i potrošiti do kraja ove
godine.

ANITA LEŠIĆ:  Ovi  tekući  prihodi  su  poprilično  dobro  ostvareni,  čak  i  neki  preko,  a  s
obzirom da su ti tekući prihodi u odnosu na investicije u postotku mali, onda se to ne vidi u
ukupnom izvršenju. 

LJUBO JURICA: Ima li još pitanja? Ako nema, stavljam na glasovanje.

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći

Z a k l j u č a k

Prihvaća se polugodišnji izvještaj o izvršenju Proračuna za 2014. godinu.

TOČKA 13. VIJEĆNIČKA PITANJA

STJEPAN JURICA: Vezano je za razvrstavanje komunalnog otpada. Znači, Fond za zaštitu
okoliša  i  energetsku  učinkovitost  su  financirali  293  što  općine,  što  projekte  primarne
selekcije,  znači  sufinanciranje  projekta  uspostave  reciklažnih  dvorišta  i  nastavit  će  se  do
listopada 2014. godine. Fond financira čak do 100% i do sada se javilo 90 gradova i općina.
Pitanje glasi gdje smo mi tu, radimo li što po tome?

LEO KATIĆ: Mi smo prije dva mjeseca od ministrice Anke Mrak-Taritaš  dobili odluku s
kojom Ministarstvo financira  sa 70% to je 70.000,00 kn, Općinski proračun sa 30% to je
30.000,00 kn i to će biti u Rebalansu, to je tzv. udruživanje sredstava u iznosu 100.000,00 kn
za nabavu nove opreme za poboljšanje komunalnog gospodarstva. 
O ovome što ti govoriš mi smo tu više nego dobri, jer smo promijenili negativni ugovor iz
2007. godine, a Ugovor glasi mi 40%, Fond 60%, pa je odluka promijenjena 23. lipnja 2014.,
i temeljem te Odluke i Odluke o financiranju I. faze deponija u ovoj godini, mi smo izgubili
mjesec  dana  oko  pripreme  dokumentacije  javne  nabave,  objavili  u  ponedjeljak.  Moramo
realizirati I. fazu do kraja godine, jer onaj tko realizira, ulazi u duplu investiciju 2015. godine.
To su trogodišnje investicije, tako da mi po toj priči u Fondu stojimo dobro, i otvorili smo još
jednu  priču  sa  Fondom koja  nam je  „rep“,  a  imamo  ih  puno,  da  zatvorimo  komunalno
opremanje, otvorenu investiciju nabavke vozila za odvoz smeća, jer je stara smetlara propala,
da bi u ovom angažmanu o kojem ti govoriš, 90% financira se nabava vozila za odvoz kućnog
otpada.

IVAN IVELJA: Smatra se da prihvaćanje večerašnjeg izvješća o radu Komunalca, prihvaća se
i ovo.
Druga stvar, imali smo malo nesuglasica vezano za organiziranje kulturnog ljeta, muzike itd.
kako se zvao onaj gospodin?
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IVANA MARČETA FRLAN: Mladen Bašić, Sidra.

LEO KATIĆ: Mi nemamo nikakvih nesuglasica oko toga, mi smo raskinuli ugovor što smo
financirali nešto, što za mene kao načelnika nije bilo jasno, ovo smo ljeto imali s njim samo
jedan angažman, a to je iznajmljivanje javne površine. 

IVAN IVELJA: Za neku od slijedećih sjednica, ne znam može li to netko pripremiti a vezano
je za funkcioniranje vatrogasne zaštite DVD-a, osmatračnice itd. planovi, razmišljanja. Htio
bih znati da li se o tome išta razmišlja, jer bilo gdje me netko pita o tome, a ja ne znam.

LEO KATIĆ: Ja ću predložiti još jednu odluku, a to je osnivanje javne vatrogasne ustanove,
jer bez tog riskiranja, a moramo stisnuti zube i donijeti tu odluku, nećemo otvoriti prostor da
javnu ustanovu kandidiramo Vladi za korištenje sredstava i standarda . . . 

IVAN IVELJA: Znači moramo ići korak naprijed i ići na rizik.

LEO KATIĆ: Ja već deset mjeseci bijem boj, na kraju ćete vi donijeti odluku.

TONČI GRGUREVIĆ: Umreženost DVD-a, odnosno osmatrača, ako bi se DVD zauzeo za
organiziranje motrilačke službe na plaćanje Hrvatskih šuma vrlo lako.

LEO KATIĆ:  Bio  je  sastanak  sa  generalnim direktorom u Zagrebu,  nije  to  pitanje  samo
ujedinjavanje sredstava.  Kada bi se ta sredstva ujedinjavala,  bio bi veći efekat,  jer to nije
samo  osmatranje,  to  je  ugovor  između  Komunalca,  Općine  i  Hrvatskih  šuma  u  smislu
održavanja šumskih puteva,  ali  prevelika je priča,  ne bih sada o tome dok ne bude nešto
opipljivije. Hrvatske šume za slijedeću godinu nemaju ni izradu,  ni održavanje puteva. Zato
smo otvorili prostor da mi budemo ti koji ćemo s njima ući u tu priču.

TONČI GRGUREVIĆ: Ali od 2008. do 2018. moraju . . .

LEO KATIĆ: To je na papiru, a ja govorim o realizaciji.

Dovršeno u 20.40 sati.

Prema tonskom zapisu                                                                                Predsjednik
zapisnik napisala

Gordana  Šutić                                                                                            Ljubo Jurica
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